AWARD CITATION

Surname, name and middle name KUKOEV PETR MIKHAILOVICH 1.

2. Rank Guards Captain

Position and unit 3. Commander of 1 motorised rifle battalion,

4 Guards motorised rifle Red Banner Suvorov

order brigade

is recommended for order "RED BANNER"

4. Birth year 1921

Nationality 5. Russian

Party membership VKP(b) member since 1943 6.

Participation in the civil war and later in defence of USSR, in Patriotic war In Patriotic war since June 1941 7.

Wounds and contusions 8. Wounds: Severe 28.10.1941; Light 05.01.1943;

Severe January 1945.

9. In Red Army service since Since 1939

10. Drafted by which induction station Regular force

11. Previous awards Order "Red Banner", "Red Star", "Aleksander Nevsky", medal "For Stalingrad defence".

Awardee's and his family permanent intentionally obscured 12.

home address

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

Comrade KUKOEV proved himself as a decisive, brave, and resourceful officer in combat operations for breaking through modern German defences and the consequent enemy pursuit in the brigade operations in Eastern Prussia during 13-23 January 1945.

Comrade KUKOEV's battalion was always assigned the most tough combat missions, was the first to engage the enemy at the defensive positions near JODSZEN, RADENAU, ABSCHRUTEN, AULENBACH.

Thanks to KUKOLEV skilful command during combat, the battalion could every time capture the enemy strong points and win again a superior enemy force.

During the combat period, captain KUKOEV's battalion inflicted the following losses on the enemy: eliminated up to 600 men, 30 machine-guns, 20 trucks with military load, 4 enemy tanks and 2 APCs destroyed.

Guards captain KUKOEV sustained a severe wound in the fight against the German invaders.

He is worthy of medal a state award - order "RED BANNER".

COMMANDER OF 4 GUARDS MOTORISED RIFLE RED BANNER SUVOROV ORDER BRIGADE

30 January 1945

GUARDS COLONEL

signature

/ANTIPIN/



HE IS WORTHY OF ORDER "RED BANNER"

COMMANDER OF 2 GUARDS TANK "TATSIN" RED BANNER CORPS GUARDS LT.-GENERAL OF ARMOURED CORPS signature /BUREDEINIJ/ 09 February 1945



ASSESSED.	
4	Co. 1 ouers
	наградной лист.
*	I. Фамилия, имя и отчество КУКОЕВ Петр Михайлович.
	2. Ввание Гвардии капитан З. Должность, часть Командир I-го Мотострел
	вового батальона 4-й Гв. Мотострелковой Кр. Зн. Орд. Суворова Бригады
*	Представляется к Правительственной награде Орд. "КРАСНОГО ЗНАМЕНИ"
	4. Год рождения 1921 г. 5. Национальность Русский
	6. Партийность Чл. ВКП(б) с 1943 г. 7. Участие в гражданской войне, после
	дующих боевых действиях по защите СССР и отечественной войне
	Участник отечественной войны с июня 1941 года.
	8.Имеет ли ранения и контузии Имеет ранения:Тяжело 28.10.41 года.
	Легко 5.1.1943 года, Тяжело ранен Январь 1945 год. 9.С какого времени
	в Красной Армии с 1939 года. 10. Каним РВК призван Кадр
	I Рем ранее награжден <u>Награжден Орденами</u> "КРАСНОГО ЗНАМЕНИ", "КРАС-
	ная звезда", "аленсандра невского", медалью "за оборону сталинграда"
	12. Постоянный домашний адрес представляемого к награде или его семьи
	І КРАТКОЕ КОНКРЕТНОЕ ИЗЛОЖЕНИЕ ЛИЧНОГО БОЕВОГО ПОДВИГА ИЛИ ЗАСЛУГ.
	За пери од боевых действий бригады на территории Восточной Прускии с 13 по 23 января 1945 года тов КУКОЕВ проявил решительность смелость и находчивость взламовании современной обороны немцев и
	и в дальнейшем приследовании отходящего противника. Батальон которым командовал тов КУКОЕВ все время выполнял самые
	ожные боевые задачи, первый завязывал бой за опорные пункты про- тивника в районах И СДЖЕН, РАДЖЕН, АБШРУТЕН, АУЛОВЕНЕН.
	Благодаря умелому управлениению в бою батальоном КУКОЕВ со своим батальоном взламывал опорные пункты и побеждал превосходящие силы
	противника. За пери о боев батальон гвардии капитана КУКОЕВА нанес ущерб
7	противнику: и стреолено немецких солдат и офицеров по 600 чел уничтожено 30 пулеметов противника 20 автомашин с военными грузами Полбито
	Гвардии капитан КУКОЕВ в бою с неменкими захватии ками полушил
	достоин Правительственной награды Орден "КРАСНОГО ЗНАМЕНИ"
	СМАНТИР 4-и ГВАРДЕИСКОИ МОТ ССТРЕЛКОВОИ СМОЛЬНСКОЙ ВРАСНОЗНАМЕННОЙ ОРДЕНА СУОВРОВА БРИГАДЫ ГВАРДИИ ПОЛКОВНИК
	30 января 1945 года. — A Н Т И П И Н- Sy . Ammmung

Достоин Правительственной награди ордена « КРАСНОГО ЗНАМЕНИ», КОМАНДИР 2 ГВАРИЕЛСКОГО ТАНКОВОГО ТАНИНСКО КРАСНОЗГАНДЕННОГО КОРНУСА ГВ. ГЕНЕРАЛ ЛЕМЕНАНТ ТАНКОВНХ ВОЛСК « 9 февраля 1945 года.